
 

 

ZAPISNIK 

sa četvrte sjednice Savjeta Agencije za sprječavanje korupcije 

održane 24. septembra 2015. godine 

 

 

          Sjednica je počela u 11 sati. 

          Predsjedavala je Goranka Vučinić, predsjednica Savjeta Agencije. 

          Sjednici su prisustvovali: Vanja Ćalović, Ristan Stijepović, Radule Žurić i Bojan Obrenović, članovi  

          Savjeta Agencije. 

          Sjednici je prisustvovala Mirjana Marović, saradnica Savjeta Agencije. 

          Rad sjednice, po Zahtjevu Nevladinog udruženja “Institut alternativa”, pratila je Ana Đurnić, saradnica  

          na projektima u “Institutu alternativa”. 

          Rad sjednice pratili su akreditovani novinari. 

 

 

          Goranka Vučinić, predsjednica Savjeta Agencije, pozvala je članove Savjeta da glasaju o otvaranju za 

javnost današnje sjednice, shodno dogovoru da se do usvajanja poslovnika o radu Savjeta Agencije, o 

javnosti svake sjednice, izjašnjavaju na početku sjednice, i istovremeno da se izjasne o Zahtjevu “Instituta 

alternativa” za praćenje sjednice od strane Ane Đurnić. 

 

          Vanja Ćalović, članica Savjeta Agencije, smatra da ova i sve sjednice Savjeta trebaju biti otvorene za 

javnost i za saradnju sa NVO sektorom. Rekla je da su članovi Savjeta već razgovarali o ovoj temi i složili se 

da nema suštinskih prepreka da javnost bude prisutna na sjednicama Savjeta, osim ako se bude radilo o 

privatnosti lica, ugrožavanju određenih postupaka i sl. Ocjenila je da bi zatvaranje sjednica za javnost poslalo 

pogrešnu poruku o transparentnosti Agencije koja treba da postavi standarde drugim institucijama po tom 

pitanju. Dodatan razlog da današnja sjednica bude javna, vidi u tome što se utvrđuje Lista kandidata koji 

ispunjavaju uslove za izbor direktora Agencije za sprječavanje korupcije. 

 

          Jednoglasno je odlučeno da sjednica bude otvorena za javnost i da sjednicu može pratiti Ana Đurnić, 

iz “Instituta alternativa”. 

 

          Za sjednicu je utvrđen sljedeći: 
 

DNEVNI RED: 

 
1. Utvrđivanje Liste kandidata koji ispunjavaju uslove za izbor direktora Agencije za 

sprječavanje korupcije; i 
2. Tekuća pitanja. 
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          Usvajanje Zapisnika sa druge sjednice Savjeta Agencije odloženo je za narednu sjednicu, zbog toga 

što je Vanja Ćalović, članica Savjeta Agencije, navela da nije imala uvid u isti prije današnje sjednice, zbog 

tehničkih problema oko otvaranja dokumenta u mailu u kome joj je Zapisnik dostavljen. 

 

Prva tačka: UTVRĐIVANJE LISTE KANDIDATA KOJI ISPUNJAVAJU USLOVE ZA IZBOR DIREKTORA  

 AGENCIJE ZA SPRJEČAVANJE KORUPCIJE 

 

          U raspravi su učestvovali: Goranka Vučinić, predsjednica Savjeta Agencije, Vanja Ćalović, Ristan 

Stijepović, Radule Žurić i Bojan Obrenović, članovi Savjeta Agencije. 

 

          Goranka Vučinić, predsjednica Savjeta Agencije, podsjetila je da su članovi Savjeta na trećoj sjednici 
konstatovali da su se po Javnom konkursu za izbor direktora Agencije za sprječavanje korupcije, 00-64/15-
3 od 21. avgusta 2015. godine, prijavili sljedeći kandidati: 
 

- dr ELVIRA PUPOVIĆ, savjetnica starješine-samostalna savjetnica l u Sekretarijatu za privredu i 

finansije, Opština Budva; 

- SRETEN RADONJIĆ, penzioner-raniji rukovodilac Forenzičkog centra; 

- ŽELJKO TOMOVIĆ, advokat; 

- DUŠAN DRAKIĆ, zaposlen u Upravi za antikorupcijsku inicijativu; i 

- mr MLADEN TOMOVIĆ, samostalni savjetnik l (koordinator u Upravi za antikorupcijsku inicijativu). 

 

          Takođe je podsjetila da je Ministarstvo pravde dostavilo izvode iz kaznene evidencije na ime prijavljenih 

kandidata, a Komisija za sprječavanje sukoba interesa Odgovor da li se kandidati nalaze u službenoj 

evidenciji javnih funkcionera Komisije u posljednjih pet godina, i da li su u posljednje četiri godine prije 

kandidovanja, u svojstvu javnog funkcionera, bili razriješeni javne funkcije zbog povrede Zakona o 

sprječavanju sukoba interesa. Time su se, dodala je, stekli uslovi da u smislu člana 91 Zakona o sprječavanju 

korupcije Savjet utvrdi Listu kandidata koji ispunjavaju uslove. Predložila je da članovi zajedno konstatuju, 

po kandidatu, da li ispunjava uslove, a da se nakon toga izjasne o Listi u cjelini.  

          Predlog je jednoglasno prihvaćen. 

 Za kandidata mr Mladena Tomovića konstatovano je sljedeće: 

Diplomirani pravnik/2003. godine 

Magistar ekonomije/2008. godine 

 

Ima 11 god. i 5 mjeseci radnog staža. Od 01.08.2008. godine zaposlen je u Upravi za antikorupcijsku 
inicijativu. 
 
Dostavio je sljedeća mišljenja o stručnim i radnim kvalitetima od privrednog društva, drugog pravnog lica ili 
preduzetnika kod kojeg radi ili je radio, odnosno sa kojim je ostvario poslovnu saradnju: 
-RESPA; 

-Radio Antena M; 
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-Uprava za kadrove; 

-Political Capital SEE; 

-Davor Dubravica, predsjednik Regionalne antikorupcijske inicijative; 

-Drago Kos, direktor R.U.R. Konsaltinga; 

-Peter A. Weis,Anti-corruption strategy and action plan (twinning project); 

-M.Sc. Bećir Kečanović,The Commission for the Prevention of Corruption of the Republic of Slovenia; 

-Dr Aleksander Pur, Ministry of interior police,Slovenia; 

-Direktorat za međunarodno pravnu saradnju i evropske integracije; i 

-dr Vesna Ratković, direktor Uprave za antikorupcijsku inicijativu. 

Dostavio je izjavu da u posljednjih deset godina nije obavljao niti obavlja funkciju poslanika ili odbornika; 

funkciju člana Vlade Crne Gore; funkciju u političkoj partiji (predsjednik partije, član predsjedništva, njihovi 

zamjenici, član izvršnog i glavnog odbora i drugi funkcioner u političkoj partiji); niti je lice koje je u posljednjih 

pet godina imenovala ili postavila Vlada Crne Gore ili Skupština Crne Gore, kao javnog funkcionera. 

 

Ispunjava opšte uslove za rad u državnim organima. 

Dostavio je akt - Pisani i obrazloženi predlog programa rada i ključnih prioriteta Agencije. 

          Goranka Vučinić, predsjednica Savjeta Agencije, predložila je da činjenice iz izvoda iz kaznene 

evidencije mr Mladena Tomovića ne budu smetnja prilikom konstatovanja da li ispunjava formalne uslove za 

izbor direktora Agencije i pozvala članove Savjeta da se odrede prema ovom pitanju. 

          Svi članovi Savjeta Agencije konstatovali su da kandidat mr Mladen Tomović ispunjava formalne 

uslove za izbor direktora Agencije za sprječavanje korupcije. 

 Za kandidata Sretena Radonjića konstatovano je sljedeće: 

Diplomirani pravnik/1989. godine 

Nije posebno navedeno koje radno iskustvo imenovanog  se odnosi na pet godina u vršenju poslova iz oblasti 

borbe protiv korupcije ili zaštite ljudskih prava (policajac; kriminalistički tehničar; inspektor za krađe, teške 

krađe i razbojništvo; rukovodilac bezbjedonosnog sektora; komandir stanice policije; pomoćnik načelnika 

Centra bezbjednosti; načelnik Uprave policije; pomoćnik ministra unutrašnjih poslova; direktor srednje škole 

unutrašnjih poslova; načelnik Centra bezbjednosti Podgorica; načelnik uprave kriminalističke policije; 

rukovodilac Forenzičkog centra).  

Dostavio je sljedeća mišljenja o stručnim i radnim kvalitetima od privrednog društva, drugog pravnog lica ili 
preduzetnika kod kojeg radi ili je radio, odnosno sa kojim je ostvario poslovnu saradnju: 
-MUP CG; 

-Sektor kriminalističke policije; 

-Forenzički centar. 

Dostavio je izjavu da u posljednjih deset godina nije obavljao niti obavlja funkciju poslanika ili odbornika; 

funkciju člana Vlade Crne Gore; funkciju u političkoj partiji (predsjednik partije, član predsjedništva, njihovi 
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zamjenici, član izvršnog i glavnog odbora i drugi funkcioner u političkoj partiji); niti je lice koje je u posljednjih 

pet godina imenovala ili postavila Vlada Crne Gore ili Skupština Crne Gore, kao javnog funkcionera. 

 

Ispunjava opšte uslove za rad u državnim organima. 

Dostavio je akt - Pisani i obrazloženi predlog programa rada i ključnih prioriteta Agencije. 

          Vanja Ćalović, članica Savjeta Agencije, zatražila je da se razjasni u kom konkretno periodu se Sreten 

Radonjić, obzirom da nije naglasio a prema konkursu je trebao, vršio poslove iz oblasti borbe protiv korupcije. 

Kada je u pitanju zaštita ljudskih prava misli da se za nekoga ko je radio u Policiji, ne može reći da se bavio 

zaštitom ljudskih prava. Predlaže da se od kandidata kod kojih postoji ova dilema, zatraže dodatne 

informacije, šta su konkretno radili i u kom periodu, a posebno je, dodaje, važan razgovor koji će članovi 

Savjeta obaviti sa kandidatima, shodno članu 91 stav 5 Zakona o sprječavanju korupcije. Pitala je članove 

Savjeta kakve veze sa borbom protiv korupcije i zaštitom ljudskih prava ima policajac, posebno kriminalistički 

tehničar, inspektor za krađe, teške krađe i razbojništvo, ili komandir stanice policije. 

          Predsjednica Savjeta iznijela je svoj stav da kandidat formalne uslove ispunjava. 

          Radule Žurić, član Savjeta Agencije, mišljenja je da se po onome gdje je radio kandidat, može zaključiti 

da ima pet godina radnog iskustva u vršenju poslova iz oblasti borbe protiv korupcije i zaštite ljudskih prava. 

          Bojan Obrenović, član Savjeta Agencije, smatra da bi bilo diskriminatorno da kandidat Sreten Radonjić 

ne bude na Listi kandidata koji ispunjavaju uslove za izbor direktora Agencije za sprječavanje korupcije, jer 

ispunjava formalne uslove. 

          Većina članova Savjeta konstatovali su da kandidat Sreten Radonjić ispunjava formalne uslove za 

izbor direktora Agencije za sprječavanje korupcije (četiri za - Goranka Vučinić, predsjednica Savjeta 

Agencije, Ristan Stijepović, Radule Žurić, i Bojan Obrenović, članovi Savjeta Agencije, i jedan protiv - Vanja 

Ćalović, članica Savjeta Agencije). 

 Za kandidata Željka Tomovića konstatovano je sljedeće: 

Diplomirani pravnik/1982. godine 

Nije posebno navedeno koje radno iskustvo se odnosi na pet godina u vršenju poslova iz oblasti borbe protiv 

korupcije ili zaštite ljudskih prava. Bio je sudijski pripravnik u Okružnom (sada Višem) sudu u Pg; Viši 

inspektor za suzbijanje privrednog kriminala u oblasti spoljne trgovine-MUP SR CG; Inspektor i ovlašćeni 

službenik za izvršenje krivičnih sankcija, Upravni inspektor, VD načelnika KPD Podgorica, Savjetnik ministra 

pravde za oblasti pravosuđa i izvršenja krivičnih sankcija, Potpredsjednik Komisije za izradu akcionog plana 

za borbu protiv korupcije i organizovanog kriminala, Predsjednik potkomisije za implementaciju akcionog 

plana za borbu protiv korupcije i organizovanog kriminala; zamjenik disciplinskog tužioca Advokatske komore 

CG; Od 2008. godine je advokat. 

Dostavio je sljedeća mišljenja o stručnim i radnim kvalitetima od privrednog društva, drugog pravnog lica ili 
preduzetnika kod kojeg radi ili je radio, odnosno sa kojim je ostvario poslovnu saradnju: 
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-Ministarstvo pravde; 

-Advokatska komora; 

-Udruženje pravnika Crne Gore; 

-UNICEF; 

-NVO AKCIJA ZA LJUDSKA PRAVA; 

-NVO CEDEM; 

-Nebojša Vučinić, sudija Evropskog suda za ljudska prava u Strazburu; 

-mr Siniša Bjeković, zamjenik Zaštitnika ljudskih prava i sloboda Crne Gore; 

-Prof. dr Nevena Vučković Šahović, prof. Pravnog fakulteta UNION; 

-Izjava Maura Palme, šefa delegacije Evropskog komiteta za sprječavanje torture i neljudskog ili 

ponižavajućeg postupanja ili kažnjavanja. 

Dostavio je izjavu da u posljednjih deset godina nije obavljao niti obavlja funkciju poslanika ili odbornika; 

funkciju člana Vlade Crne Gore; funkciju u političkoj partiji (predsjednik partije, član predsjedništva, njihovi 

zamjenici, član izvršnog i glavnog odbora i drugi funkcioner u političkoj partiji); niti je lice koje je u posljednjih 

pet godina imenovala ili postavila Vlada Crne Gore ili Skupština Crne Gore, kao javnog funkcionera. 

 

Ispunjava opšte uslove za rad u državnim organima. 

Dostavio je akt - Pisani i obrazloženi predlog programa rada i ključnih prioriteta Agencije. 

          Vanja Ćalović, članica Savjeta Agencije, navela je da se iz priložene dokumentacije može vidjeti da je 

kandidat Željko Tomović od 1991-2008. godine radio vrlo različite vrste poslova, pa bi trebalo tražiti 

informaciju u kom periodu se bavio konkretno antikorupcijom i ljudskim pravima. 

          Goranka Vučinić, predsjednica Savjeta Agencije, istakla je da se može zaključiti da se kandidat Željko 

Tomović od 2008. godine, kao advokat bavio zaštitom ljudskih prava. 

          Vanja Ćalović, članica Savjeta Agencije, naglasila je da se ne može za sve advokate reći da se bave 

zaštitom ljudskih prava, jer se oni mogu, na primjer, baviti Upravnim pravom. Ona misli da konkretno kandidat 

Željko Tomović ima potrebno radno iskustvo, mnogo veće nego što je naveo u biografiji, zato što zna čime 

se bavio, ali ponavlja, u dokumentaciji se to ne vidi. 

          Bojan Obrenović, član Savjeta Agencije, predložio je da se od kandidata koji u prijavama nijesu 

naznačili koje njihovo radno iskustvo se odnosi na pet godina u vršenju poslova iz oblasti borbe protiv 

korupcije ili zaštite ljudskih prava, traži dopuna informacije, koju bi dostavili prije dana obavljanja razgovora 

sa kandidatima ili na sam dan razgovora. 

          Predsjednica Savjeta podsjetila je da su svi kandidati dostavili potvrde o radnom iskustvu iz institucija 

u kojima su radili, i izvode iz radnih knjižica, i dodala da ne bi trebali gubiti vrijeme na traženje dodatnih 

informacija. 
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          Radule Žurić, član Savjeta Agencije, slaže se da u dokumentaciji Željka Tomovića nije konkretno 

navedeno radno iskustvo traženo Javnim konkursom, iako navodi da će glasati da kandidat formalno 

ispunjava uslove. 

          Ristan Stijepović, član Savjeta Agencije, kazao je da iako neki od kandidata nijesu eksplicitno naznačili 

u kom periodu su se bavili poslovima iz oblasti borbe protiv korupcije ili zaštite ljudskih prava, to se može 

zaključiti iz njihovih potvrda o radnom iskustvu i prateće dokumentacije, kao na primjer kod kandidata Željka 

Tomovića, u Izjavi Maura Palme, šefa delegacije Evropskog komiteta za sprječavanje torture i neljudskog ili 

ponižavajućeg postupanja ili kažnjavanja. Mišljenja je da će kandidati, ukoliko im Savjet bude tražio dodatne 

informacije o radnom iskustvu, dostaviti iste potvrde, i da će članovi Savjeta opet morati sami da procjene. 

          Većina članova Savjeta konstatovali su da kandidat Željko Tomović ispunjava formalne uslove za izbor 

direktora Agencije za sprječavanje korupcije (četiri za - Goranka Vučinić, predsjednica Savjeta Agencije, 

Ristan Stijepović, Radule Žurić, i Bojan Obrenović, članovi Savjeta Agencije, i jedan uzdržan - Vanja Ćalović, 

članica Savjeta Agencije). 

 Za kandidata Dušana Drakića konstatovano je sljedeće: 

Diplomirani politikolog za međunarodne poslove/2006. godine 

Specijalista politikolog za međunarodne poslove/2014. godine 

Ima 12. godina i 3 mjeseca radnog iskustva, od čega 5 godina u Upravi za antikorupcijsku inicijativu. 

 Dostavio je sljedeća mišljenja o stručnim i radnim kvalitetima od privrednog društva, drugog pravnog lica ili    
 preduzetnika kod kojeg radi ili je radio, odnosno sa kojim je ostvario poslovnu saradnju: 
-GRECO; 

-Direktorat Ministarstva pravde za međunarodnu pravnu saradnju i evropske integracije; 

-R.U.R. d.o.o.; 

-Roman Prah, nezavisni protiv-korupcijski stručnjak; 

-Davor Dubravica, predsjednik Regionalne antikorupcijske inicijative-RAI; 

-BROKER INS. 

Dostavio je izjavu da u posljednjih deset godina nije obavljao niti obavlja funkciju poslanika ili odbornika; 

funkciju člana Vlade Crne Gore; funkciju u političkoj partiji (predsjednik partije, član predsjedništva, njihovi 

zamjenici, član izvršnog i glavnog odbora i drugi funkcioner u političkoj partiji); niti je lice koje je u posljednjih 

pet godina imenovala ili postavila Vlada Crne Gore ili Skupština Crne Gore, kao javnog funkcionera. 

 

Ispunjava opšte uslove za rad u državnim organima. 

Dostavio je akt - Pisani i obrazloženi predlog programa rada i ključnih prioriteta Agencije. 

          Svi članovi Savjeta Agencije konstatovali su da kandidat Dušan Drakić ispunjava formalne uslove za 

izbor direktora Agencije za sprječavanje korupcije. 
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 Za kandidatkinju dr Elviru Pupović konstatovano je sljedeće: 

Diplomirana pomorska inženjerka/2000. godine  

Doktor ekonomskih nauka/2015. godine 

Ima 11 godina, 3 mjeseca, i 4 dana radnog iskustva, od čega 7 godina i 8 dana u Opštini Budva. Nije posebno 

navedeno koje se radno iskustvo odnosi na pet godina u vršenju poslova iz oblasti borbe protiv korupcije ili 

zaštite ljudskih prava (Zemaljska stjuardesa-JP „Aerodromi CG“, Aerodrom Tivat; Komercijalni referent-AD 

„JUGOPETROL“ Kotor; Pomoćnik tehničkog direktora-JP „Aerodromi CG“, Aerodrom Tivat; Savjetnik 

(ekonomski analitičar) i po potrebi prevodilac u Ministarstvu za ekon. odnose sa inostranstvom i evropske 

integracije; Savjetnik starješine, samostalni savjetnik l u Sekretarijatu za privredu i finansije Opštine Budva). 

Dostavila je sljedeća mišljenja o stručnim i radnim kvalitetima od privrednog društva, drugog pravnog lica ili 
preduzetnika kod kojeg radi ili je radila, odnosno sa kojim je ostvarila poslovnu saradnju: 
- BTA-Agencija za turizam i usluge D.O.O.; 

- D&R-preduzetnik, agencija, Budva; 

- D.O.O. „KNEŽEVIĆ“; 

- Fakultet za pomorstvo Kotor, prof. dr Tonka Carić (engl. jez.); 

- Prof. dr Veselin Vukotić, rukovodilac postdiplomskih studija“Preduzetnička ekonomija“, Ekonomski fakultet 

Podgorica; 

- Prof. dr Milivoje Radović, Ekonomski fakultet Podgorica; 

- Prof. dr Veselin Vukotić, Ekonomski fakultet Podgorica. 

Dostavila je izjavu da u posljednjih deset godina nije obavljala niti obavlja funkciju poslanika ili odbornika; 

funkciju člana Vlade Crne Gore; funkciju u političkoj partiji (predsjednik partije, član predsjedništva, njihovi 

zamjenici, član izvršnog i glavnog odbora i drugi funkcioner u političkoj partiji); niti je lice koje je u posljednjih 

pet godina imenovala ili postavila Vlada Crne Gore ili Skupština Crne Gore, kao javnog funkcionera. 

 

Ispunjava opšte uslove za rad u državnim organima. 

Dostavila je akt - Pisani i obrazloženi predlog programa rada i ključnih prioriteta Agencije. 

          Predsjednica Savjeta Agencije ukazala je da se iz dokumentacije dr Elvire Pupović ne može zaključiti 

da ima  pet godina radnog iskustva u vršenju poslova iz oblasti borbe protiv korupcije ili zaštite ljudskih prava. 

 

          Ristan Stijepović, član Savjeta Agencije, rekao je da se izvinjava dr Elviri Pupović, u svoje ime, u ime 

Savjeta Agencije, ako se ostali članovi slažu, a i u ime medija, jer nije bilo korektno što su novine objavile da 

je za direktora Agencije konkurisala stjuardesa, već je trebalo istaći da je imenovana doktor ekonomije, da je 

doktorirala na borbi protiv korupcije, da je bila briljantan student, osoba koja je objavila dva naučna rada u 

međunarodnim referentnim časopisima i publikacijama. Slaže se sa konstatacijom da se iz dokumentacije dr 

Elvire Pupović ne može utvrditi da je vršila poslove iz oblasti borbe protiv korupcije ili zaštite ljudskih prava, 

kao što može za prethodna četiri kandidata, ali ističe da je kroz svoj naučni rad, dala veliki doprinos borbi 

protiv korupcije. Predlaže da Elvira Pupović bude na Listi kandidata koji ispunjavaju uslove za izbor direktora 

Agencije, jer smatra da se radi o jako kvalitetnoj kandidatkinji. 
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          Goranka Vučinić, predsjednica Savjeta Agencije, citirala je uslov iz Javnog konkursa za izbor direktora 
Agencije za sprječavanje korupcije: „Deset godina radnog iskustva, od čega najmanje pet godina radnog 
iskustva u vršenju poslova iz oblasti borbe protiv korupcije ili zaštite ljudskih prava“. Ponovila je da 
kandidatkinja dr Elvira Pupović ne ispunjava formalne uslove za izbor direktora Agencije. 
 
          Bojan Obrenović, član Savjeta Agencije, naveo je da je nesporno da kandidatkinja ne ispunjava 
formalne uslove, ali smatra da obzirom na mali broj kandidata prijavljenih za direktora Agencije, treba dati 
šansu svim kandidatima da prilikom razgovora ostave utisak na članove Savjeta. Predložio je da se 
kandidatkinja uvrsti u Listu kandidata koji ispunjavaju uslove, a ukoliko bude izabrana za direktoricu Agencije, 
ostali kandidati imaju pravo da ospore njenu kandidaturu u odnosu na izbor. Mišljenja je da se Savjet ne treba 
vezati isključivo za formu, jer će u ovom slučaju tako eliminisati kvalitetnu kandidatkinju. 
 
          Radule Žurić, član Savjeta Agencije, istakao je da je fasciniran biografijom dr Elvire Pupović, i mada se 
slaže da formalnopravne uslove ne ispunjava, mišljenja je da treba biti dio Liste kandidata koji ispunjavaju 
uslove za direktora Agencije, da bi članovi Savjeta imali priliku da kroz razgovor, koji će biti obavljen sa 
kandidatima sa Liste, dobiju dodatne informacije o njoj. 
 
          Vanja Ćalović, članica Savjeta Agencije, navela je da je evidentno da kandidatkinja ima potencijala u 
smislu teorijskog izučavanja samog predmeta korupcije, pa predlaže da je Savjet Agencije preporuči direktoru 
Agencije za neku od pozicija u Agenciji, da bi stekla i praktično iskustvo. Međutim, ponavlja da Savjet nema 
razloga da donosi odluku koja će biti evidentno nezakonita, time što će uvrstiti dr Elviru Pupović u Listu 
kandidata koji ispunjavaju uslove za direktora Agencije. Napominje da su čak i mišljenja o stručnim i radnim 
kvalitetima kandidatkinje dostavljena od privatnih firmi koje nemaju veze sa korupcijom. 
 
          Predsjednica Savjeta je podsjetila članove da Savjet konstatuje, a ne odlučuje da li kandidati ispunjavaju 
formalne uslove, i pozvala ih da se izjasne o predlogu Ristana Stijepovića, člana Savjeta, da kandidatkinju dr 
Elviru Pupović uvrste u Listu kandidata koji ispunjavaju uslove za direktora Agencije. 
 
         Većina članova Savjeta bili su protiv predloga (ukupno je glasalo svih pet članova Savjeta, jedan za-

Ristan Stijepović, četiri protiv- Goranka Vučinić, predsjednica Savjeta Agencije, Vanja Ćalović, Radule Žurić, 

i Bojan Obrenović, članovi Savjeta Agencije) pa je konstatovano da kandidatkinja dr Elvira Pupović ne 

ispunjava formalne uslove za izbor direktora Agencije za sprječavanje korupcije. 

           Većinom glasova članova Savjeta utvrđena je Lista kandidata koji ispunjavaju uslove za izbor direktora 

Agencije za sprječavanje korupcije (četiri za- Goranka Vučinić, predsjednica Savjeta, Ristan Stijepović, 

Radule Žurić, i Bojan Obrenović, i jedan protiv-Vanja Ćalović). 

 
           Vanja Ćalović, članica Savjeta Agencije, obrazložila je da nije glasala za Listu kandidata zbog toga 

što smatra da kandidat Sreten Radonjić nije u priloženoj dokumentaciji dostavio dovoljno informacija da bi 

se konstatovalo da se zaista bavio poslovima iz oblasti borbe protiv korupcije ili zaštite ljudskih prava. 

           Goranka Vučinić, predsjednica Savjeta, podsjetila je članove Savjeta da nakon utvđivanja Liste 

kandidata koji ispunjavaju uslove za izbor direktora Agencije, Savjet obavlja razgovor sa kandidatima sa 

Liste, u prisustvu svih članova, a da bi kandidat bio izabran za direktora Agencije potrebno je da dobije 

najmanje 4 glasa.  
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Savjet je jednoglasno utvrdio da: 

- se razgovor sa kandidatima obavi 1. oktobra 2015. godine, u 10 časova, u zgradi Skupštine Crne Gore, 

putem prozivke; 

- kandidat ima pravo da se predstavi do 15 minuta; 

- članovi Savjeta kandidatu mogu postaviti neograničen broj pitanja, redosljedom prema Odluci o izboru 

članova Savjeta Agencije za sprječavanje korupcije; 

- članovi izvrše procjenu kada da završe razgovor sa kandidatom; 

- se kandidatima sugeriše da dođu na razgovor sa razmakom od pola sata, po redosljedu utvrđenom Listom 

kandidata koji ispunjavaju uslove za izbor direktora Agencije za sprječavanje korupcije (predlog Vanje 

Ćalović, članice Savjeta Agencije); 

- članovi Savjeta kandidatu mogu postavljati pitanja u vezi sa uvodnim predstavljanjem kandidata, u vezi 

dostavljenog pisanog i obrazloženog predloga programa rada i ključnih prioriteta Agencije, i u vezi 

nadležnosti Agencije; 

- druga tačka dnevnog reda na petoj sjednici Savjeta, nakon razgovora sa kandidatima, bude izbor direktora 
Agencije za sprječavanje korupcije, pod uslovom da Vlada Crne Gore do tada odobri Savjetu neophodna 
finansijska sredstva za rad direktora i Savjeta Agencije. 
 

Druga tačka: TEKUĆA PITANJA 

l 

 

          Članovi Savjeta upoznali su se sa Dopisom Željka Tomovića, kandidata za izbor direktora Agencije, 

broj 00-64/15-8/3 od 22. septembra 2015. godine, kojim ukazuje da je Zakonom o sprječavanju korupcije 

propisano “Izbor direktora Agencije izvršiće se u roku od 90 dana od dana izbora Savjeta”. Predsjednica 

Savjeta je navela da se po pozitivnim propisima nijesu ni stekli uslovi da Savjet započne postupak izbora 

direktora Agencije, dok se ne obezbijede neophodna sredstva za rad direktora. Istakla je da je sve u postupku 

izbora urađeno da se ispoštuje rok od 90 dana, ali tek kada od strane Vlade Crne Gore budu opredjeljena 

sredstva za zaradu direktora, može se izvršiti izbor. 

 

ll 

 

          Predsjednica Savjeta podsjetila je da Savjet nije dobio odgovor od Vlade Crne Gore, na Zahtjev za 

obezbjeđivanje finansijskih sredstava, mada Vlada nije do današnjeg dana imala sjednicu, i da je moguće da 

na današnjoj sjednici odluče o Zahtjevu.  

 

          Ristan Stijepović, član Savjeta Agencije, izrazio je nadu da će se članovi Savjeta usaglasiti oko izbora 

direktora Agencije, i to već na narednoj sjednici Savjeta, zbog više razloga:  

- “do sada je Akcioni plan tekao dinamikom kako je utvrđeno sa Evropskom Unijom, a ne bude li 

direktor sada izabran rokovi će se automatski pomjeriti;  

- direktor treba da predloži plan rada Agencije, statut i sistematizaciju radnih mjesta, i još mnogo akata; 

- ne bi mogao u predviđenom roku da predloži budžet Agencije; 
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- zbog Komisije za sprječavanje sukoba interesa, koja prestaje sa radom 31. decembra 2015. godine, 

a ako bude morala da nastavi sa radom, moraće i ona da utvrdi budžet”. 

 

          Goranka Vučinić, predsjednica Savjeta Agencije, smatra da je najvažnije izabrati kvalietnog kandidata 

za direktora Agencije, pa makar se na izbor čekalo još mjesec dana, nego izgubiti jedan cijeli mandat 

Agencije. Dodala je takođe da Savjet treba tražiti principijelnu primjenu zakona, kada su u pitanju zakonski 

opredjeljena sredstva za rad Savjeta. Negodovala je što su određene nevladine organizacije u skorije vrijeme 

organizovale skupove na temu korupcije, na koje nijesu pozvale članove Savjeta Agencije. 

 

lll 

 

          Vanja Ćalović, članica Savjeta Agencije, predložila je da se odmah nakon sljedeće sjednice Savjeta 

organizuje sastanak sa nevladinim organizacijama koje se bave borbom protiv korupcije, kako bi se iste 

uključile i u izradu normativnih akata Savjeta i Agencije, zajedno sa članovima Savjeta i direktorom Agencije, 

između ostalih i poslovnika o radu Savjeta Agencije, jer makar što se tiče CEMI-ja i “Instituta alternativa” zna 

da će dati određene komentare na Predlog poslovnika. Ukazala je da Služba Skupštine Crne Gore sarađuje 

sa nevladinim organizacijama koje se bave borbom protiv korupcije, pa mogu pomoći pri konkretizaciji koje 

su to nevladine organizacije. Mišljenja je da poziv nevladinim organizacijama treba biti javan, preko web sajta 

Skupštine Crne Gore. Istakla je da poslovnikom o radu Savjeta Agencije, obzirom da u Zakonu ne postoje 

smjernice, treba predvidjeti da predstavnici nevladinih organizacija, određeni eksperti i predstavnici državnih 

organa, učestvuju u radu sjednica Savjeta, bez prava odlučivanja, kao što je slučaj i u skupštinskim radnim 

tijelima. 

 

           Goranka Vučinić, predsjednica Savjeta Agencije, navela je da će kontaktirati Službu Odbora za 

antikorupciju Skupštine Crne Gore, kako bi utvrdili koje se nevladine organizacije u Crnoj Gori aktivno bave 

pitanjima iz oblasti borbe protiv korupcije. Smatra da treba dobro isplanirati prvi susret sa NVO sektorom, jer 

on može biti presudan za kvalitet buduće saradnje. 

 

          Ristan Stijepović, član Savjeta Agencije, složio se da Savjet treba imati maksimalnu saradnju sa 

nevladinim organizacijama koje se bave borbom protiv korupcije, između ostalog i pri izradi normativnih akata 

Savjeta i Agencije. 

lV 

 

           Članovi Savjeta su postigli dogovor da u narednom periodu proslijede jedni drugima svoje predloge i 

sugestije na Predlog poslovnika o radu Savjeta Agencije. 

 

          Bojan Obrenović, član Savjeta Agencije, najavio je da će, nakon što mu Vanja Ćalović, članica Radne 

grupe za pripremu predloga poslovnika o radu Savjeta Agencije, dostavi svoje predloge i sugestije, kako je 

dogovoreno, i nakon što ih Radna grupa uvrsti u Predlog poslovnika, isti dostaviti svim članovima Savjeta. 
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          Goranka Vučinić, predsjednica Savjeta Agencije, zaključila je da će Radna grupa, kada usaglasi tekst 

Predloga poslovnika, isti dostaviti svim članovima Savjeta, a da će se Savjet na nekoj od narednih sjednica 

izjašnjavati o amandmanima na Predlog, kao i da Nacrt poslovnika Savjet može poslati nevladinim 

organizacijama zainteresovanim za učešće u izradi poslovnika o radu Savjeta Agencije. 

 

          Radule Žurić, član Savjeta Agencije, mišljenja je da je poslovnik o radu Savjeta Agencije “stvar Savjeta, 

u okviru zakona”. Podsjeća da se radi o aktu proceduralne prirode i da Savjetu niko ne može urediti odnose, 

sem samih članova, ali nema ništa protiv sugestija nevladinih organizacija kada su u pitanju drugi, bitniji akti. 

 

           Predsjednica Savjeta, istakla je da je Savjet organ upravljanja, koji ima mnogo veću odgovornost, i 

baviće se mnogo važnijim i odgovornijim poslovima nego skupštinska radna tijela, pa ima i obavezu da 

uspostavi bolju saradnju sa svim institucijama i nevladinim sektorom. Učešće u radnim tijelima Skupštine 

Crne Gore je, kako je navela, predviđeno po pozivu radnog tijela, tako da cijeni potpuno prihvatljivim i za 

Savjet Agencije da ima takvu odredbu u poslovniku o radu. Predlaže da se normira mogućnost pozivanja 

predstavnika NVO sektora, drugih organizacija, ili institucija, uvijek kada članovi Savjeta ocjene da će učešće 

dati doprinos, posebno u prvom mandatu, kada je i najmanji doprinos značajan. „Od Vanje Ćalović očekujem 

najveću saradnju kada je u pitanju uspostavljanje kontakata sa NVO sektorom, ali odnos Mreže za afirmaciju 

nevladinog sektora-MANS, prema drugim nevladinim organizacijama, neće uticati na odnos Savjeta prema 

njima“ zaključila je. 

 

V 

 

         Goranka Vučinić, predsjednica Savjeta, predložila je da peta sjednica Savjeta, na kojoj će se obaviti 

razgovor sa kandidatima za izbor direktora Agencije, bude zatvorena za javnost, jer se radi o saslušanju  

kandidata, gdje po njenom mišljenju, javnost ne može biti prisutna. 

 

          Vanja Ćalović, članica Savjeta Agencije, zatražila je da se članovi Savjeta izjasne tim povodom, jer ne 

vidi razlog da sjednica bude zatvorena za javnost. 

 

           Radule Žurić, član Savjeta Agencije, podržao je stav Vanje Ćalović, da sjednica bude otvorena za 

javnost, i naveo da je učestvovao na konsultativnim saslušanjima skupštinskih radnih tijela, gdje je javnosti 

bilo dozvoljeno da prisustvuje. 

 

           Bojan Obrenović, član Savjeta Agencije, rekao je: „Trebamo voditi računa o zaštiti podataka o ličnosti, 

i o privatnosti, jer kandidat iznosi lične podatke na sjednici Savjeta, i potpuno je u skladu sa zakonom da mi 

kao članovi Savjeta čujemo te podatke. Međutim, ako on ne želi da ostali čuju, ima pravo na to. A ako kandidat 

da saglasnost, onda može“. 

 

           Vanja Ćalović, članica Savjeta Agencije, mišljenja je da kandidati na razgovoru sa članovima Savjeta, 

neće govoriti svoj datum rođenja, medicinske probleme, ili bilo šta što bi zadiralo u privatnost. Smatra da je 

važno da javnost bude prisutna prilikom prvog predstavljanja kandidata, jer će vjerovatno jedan od njih biti 
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budući direktor Agencije, suštinski predstavljati Agenciju, i treba da se navikne da je od samog početka pod 

lupom javnosti. Zaključila je da će i članovima Savjeta to olakšati posao, jer su ukoliko je sjednica otvorena 

za javnost, mnogo jasnije pozicije, i zašto je koji član Savjeta glasao za kog kandidata. Napomenula je 

mogućnost da se medijima ukaže da određeni podatak ne objave, posebno kada je tu i Bojan Obrenović, 

direktor Agencije za zaštitu ličnih podataka i slobodan pristup informacijama. 

 

          Bojan Obrenović, član Savjeta Agencije, odgovorio je: „Ja naravno nisam htio da spriječim da javnost 

prisustvuje i tom činu, ja sam za to da javnost prisustvuje, samo sam htio da ukažem na čl. 2 i 10 Zakona o 

zaštiti podataka o ličnosti, na definiciju ličnog podatka, i šta je obrada ličnih podataka. Itekako ima ličnih 

podataka, i možemo naići na problem ukoliko kandidat kaže nisam spreman da razgovaram u prisustvu 

javnosti, ne dajem svoju saglasnost. To je bila moja dužnost, ništa više.“ 

 

           Predsjednica Savjeta je podsjetila da i pri razgovoru Komisije Odbora za antikorupciju, sa kandidatima 

za izbor članova Savjeta Agencije, čija je procedura utvrđena takođe Zakonom o sprječavanju korupcije, 

javnost nije bila prisutna. Ne slaže se da javnost bude prisutna tokom razgovora sa kandidatima za izbor 

direktora Agencije, i smatra da je dovoljno da bude upoznata iscrpnim zapisnikom izrađenim sa audio snimka 

sjednice. Takođe smatra da će Savjet dovesti u neravnopravan položaj one kandidate koji ne žele da govore 

pred medijima, ukoliko neki kandidati prihvate prisustvo medija.  

 

          Radule Žurić, član Savjeta Agencije, smatra da treba da bude dostupno svima da znaju kako je koji od 

kandidata predstavio sebe, ali da ukoliko to zadire u vrijeđanje zakona, treba poštovati zakon. Predložio je 

da u pozivu za razgovor, kandidati budu upozoreni, pa da sami odluče o prisustvu javnosti. 

 

          Predsjednica Savjeta je konstatovala „U pozivu za razgovor, kandidatima ćemo naglasiti da mogu da 

insistiraju, ukoliko ne žele prisustvo javnosti, da javnost ne bude prisutna tokom razgovora sa njima“. 

 

VI 

 

          Ristan Stijepović i Bojan Obrenović, članovi Savjeta, inicirali su dogovor Savjeta o postupku glasanja 

za kandidate, pri izboru direktora Agencije za sprječavanje korupcije. 

 

          Goranka Vučinić, predsjednica Savjeta, predložila je da svaki član Savjeta glasa samo za jednog 

kandidata, ne za više, zbog efikasnosti. 

 

          Vanja Ćalović, članica Savjeta Agencije, istakla je da postoji mnogo načina glasanja, i da se o tome 

treba dogovoriti nakon razgovora sa kandidatima. 

 

           Predsjednica Savjeta pozvala je članove da svoje predloge o načinu glasanja za kandidate za izbor 

direktora Agencije za sprječavanje korupcije, dostave u elektronskoj formi do naredne sjednice Savjeta. 
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          Sjednica je zaključena u 12 sati i 45 minuta. 

 

          Sastavni dio ovog zapisnika čini CD sa audio snimkom sjednice. 

 

       

 

Broj 00-64/15 

Podgorica, 29. oktobra 2015. godine. 
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